
 

 PROTOKOLL 

FÖRSAMLINGSRÅDET Sammanträdesdatum  
I DOMKYRKOFÖRSAMLING        2022-10-17 
 

  

Plats och tid Kyrkbacksgården kl. 18.00 – 20.15 

Förvaringsplats för 
protokollet 

Västerås domkyrkoförsamlings expedition. 

Justering har tillkännagivits genom anslag, 

genom: 

 

Närvarande ledamöter Ordförande Ulla Lithén, vice ordförande Lars-Evert 

Larsson, sekreterare Lisbeth Kohls, kaplan Eva Abragi, 

Cecilia Alexandersson, Göran Erlandsson, Karin Thorborg   

Närvarande ersättare Birgitta Kelfve, Carl-Johan Norström 

Övriga närvarande Miche Turner, Sara Hjalmarsson 

 

Underskrifter: Sekreterare _______________________ 

  Lisbeth Kohls 

 

  

 Ordförande  _______________________ 

  Ulla Lithén 

 

 

 Justerare _________________ 

  Cecilia Alexandersson 

   
 
 

 

 § 1 

Inledning Ordföranden Ulla hälsar församlingsrådet välkommen. Ett 

särskilt välkomnande riktas till Miche och Sara. Cecilia A 

inleder med vittnesbörd om psalmbokens betydelse för henne, 

läsning från söndagens gammaltestamentliga text och den fina 

upplevelsen av konfirmandernas närvaro i gudstjänsten. Hon 

avslutade med psalmbokens bön för konfirmander.  

 Församlingsrådet föreslår 

 att Lisbeth inleder nästa gång. 

§ 2 

Öppnande Mötet öppnas och upprop förrättas.  

§ 3 

Justerare Församlingsrådet beslutar      

 att utse Cecilia Alexandersson att justera protokollet 



  

 

 
 
 
Ordf 

 
 
 
Just 

 
 
 
Sekr 

 

2 

 

 

 § 4 

Verksamhetspresentation Miche Turner, församlingspedagog och Sara Hjalmarsson, 

ungdomspräst deltar för att informera om konfirmand- och 

ungdomsarbetet i församlingen. Sara anställd sen i juni efter 

sitt adjunktsår i Mikaeli. Miche har jobbat pedagogiskt med 

ungdomar inom kyrkan i mer än 30 år i olika församlingar i 

Sverige och utlandskyrkan. Utgångspunkt för deras arbete är 

kyrkoordningen och Bibeln med missionsbefallningen.  

 Konfirmation = bekräftelse av dopet. På några få år har 

intresset ökat kraftigt. Drygt 80 ungdomar anmälda hos oss och 

de hade nu sin första konfirmandhelg. För en del ungdomar var 

det första gången man var på en högmässa. Samlade intrycket 

mycket positivt. Antalet konfirmander spränger budgeten, men 

det ryms inom pastoratet totalt. Malin Henriksson också 

anställd för konfirmandarbetet. 16 konfirmandassistenter bistår 

och utbildas i 3 steg för sina uppgifter, varav två medverkade i 

söndagens gudstjänst.  

 Ungdomsgruppen på onsdagar börjar med mässan. Sen går 

man till Kyrkbacksgården för att ”bara vara”, utan att prestera. 

Främst konfirmandassistenter och en del körungdomar, men 

även konfirmander söker sig dit. 

 

Skolkontakterna delas med Ingela Welén som ansvarar för 

yngre åldrar. Skolkonceptet Machofabriken för högstadiet ska 

nu erbjudas de tre högstadieskolorna. Realgymnasiet har 

engagerat Sara som skolpräst och ett par ytterligare gymnasier 

(de flesta inom församlingens domäner) har visat intresse för 

samverkan, bland annat i krisgrupper.  

 Förutom detta leder Miche Kåren-kören på MDU med främst 

studenter från andra länder. Han medverkar också i Västerås 

Interreligiösa Råds studieresor där ungdomar från olika 

religiösa samfund möts och träffar ungdomar från andra städer 

och religioner.  

 

Församlingsrådet tackar Miche och Sara varmt för sina fina 

presentationer och önskar dem allt gott i sitt fortsatta viktiga 

arbete.  
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        §5 

Protokoll och dagordning Föregående protokoll läggs till handlingarna.   

Dagordningen godkänns med tillägg kring synen på kyrkkaffet.   

 §6 

Kaplanen informerar     Allhelgonahelgen 4 - 6 november: Fredag 4 november kan de 

som vill dela ut fina kronljus till folk på stan; ”en gåva till dig 

och ett ljus i mörkret”. Anmäl intresse till diakon Jörgen 

Tempelmann.  

Extra öppet i Domkyrkan redan från fredagen fram till kl 20. 

Musiker medverkar varje heltimma. Vid lördagens högmässa 

välkomnas nya organisten Benjamin Åberg. Minnesgudstjänst 

för årets avlidna på kvällen. Högmässa på söndagen.   

  Miljöarbetet: Att producera nya agendor varje söndag som vi 

gör nu är miljöbelastande. Kan vi övergå till en mer fast 

agenda som bara kompletteras med ett lösblad för den aktuella 

gudstjänsten, så som vi gjorde i somras? En grupp medarbetare 

börjar tänka i den frågan. Församlingsrådet är positivt till 

tanken och ger Eva några inspel att ta med till gruppen. 

  

Personaldag på onsdag för att skapa en bra grund för det nya 

personalteamet. Samarbete o vilja till kommunikation står i 

centrum för dagen.  

Församlingsmöte § 7 

Församlingsmötet på Kyrkbacksgården 25 sept direkt efter 

högmässan var relativt välbesökt. Presentation av närvarande 

från församlingsrådet och arbetet med församlings-

instruktionen upplevdes bli väl mottagen och några frågor 

kunde besvaras.  

Beslut om datum för nytt församlingsmöte får tas vid ett 

kommande möte.  

  

Ambassadörskap § 8 

Ulla påminner oss ideella krafter om vår roll som 

ambassadörer för församlingen och kyrkan. Om hur vi i 

anslutning till gudstjänster och kyrkobesök kan bekräfta och se 

människor som vi möter; sorgehus, tillfälliga besökare, den 

som verkar ensam, ungdomar. Bjuda med till kyrkkaffet. Att 

uppmärksamma utan att vara påträngande kan vara avgörande 

för en persons intryck av församlingen.  

  

Rapporter  § 8 

Lars-Evert och Eva redogör för mötet i referensgruppen för 

utredningen ”Domkyrkan som katedral – SKU 2021:1”. Det  

pastoratets referensgrupp redan nu verkar eniga om är att 
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främst tydliggöra att man vill att vår domkyrka ska vara 

Domus Dei, dvs Guds hus snarare än Katedra, dvs biskopens 

stol. Likaså att församlingsinstruktionen ska vara djupt 

förankrad i pastoratet och Domkyrkans församling. 

Remissvaret ska vara inlämnat 15 december.  

 Karin berättar om sin starka upplevelse av Act – konferensen i 

Uppsala ”Göra skillnad”. Luleå domkyrkoförsamling 

inspirerade som ”Årets Changemaker” för internationellt 

engagemang. Vi har mycket att lära av den församlingen!  

Vår lokala Act-grupp planerar nu för adventsmarknaden.   

 Karin har också besökt Dramagruppen. Den arbetar nu med ett 

kyrkospel med temat Kyrkkaffe som kommer att framföras 

under våren 2023.   

Övriga frågor  § 9 

 Cecilia A önskar att vi börjar tänka över om vi som 

församlingsråd bör ha en uppfattning om kyrkkaffets roll för 

församlingen. Hon får medhåll och flera tycker att en sådan 

reflektion behövs.  

 Församlingsrådet beslutar  

 

att 

Vid nästa möte samtalar vi om kyrkkaffets roll för 

församlingen. 

Då kommer vi också att gå igenom den nya diakonipastoralen. 
 

Carl-Johan frågar om Café Malin och Eva rapporterar att det 

tyvärr fortsatt går med stort underskott.  

          

Höstens möten  § 10  

Måndag 21 november kl 18  

 § 11 

Avslutning Ordföranden tackar alla för ett engagerat möte. Vi avslutar 

med välsignelsen. 

 

   

 

 

 


